



# សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

## ស្តីពី

### លទ្ធផលសិក្ខាសាលាសម្លេងម្ចាស់ឆ្នោតឃុំជើងគួន ស្រុកសំរោង ខេត្តតាកែវ

ដោយមានការគាំទ្រពី គណៈកម្មាធិការខុមហ្វ្រែល សហការជាមួយនិង សមាគមន៍អាដហុក បានរៀបចំសិក្ខាសាលាសម្លេងម្ចាស់ឆ្នោតមួយស្តីពីការកំណត់តម្រូវការជាអាទិភាពក្នុងឃុំ សង្កាត់ដាច់ស្រយាល ដែលធ្វើឡើងនៅឃុំជើងគួន ស្រុកសំរោង ខេត្តតាកែវ កាលពីថ្ងៃទី១៩ ខែសីហា ឆ្នាំ២០១១។ មានអ្នកមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតប្រមាណ ៥៥នាក់ (៧%ជាស្ត្រី ) មកពីគ្រប់ភូមិក្នុងឃុំ ដែលរួមមាន តំណាងសហគមន៍ តំណាងគណបក្សនយោបាយប្រចាំឃុំ សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាឃុំ អាជ្ញាធរភូមិ អង្គការមូលដ្ឋាន និងប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងឃុំបានចូលរួមពិភាក្សានៅក្នុងសិក្ខាសាលានេះ។

ប្រជាពលរដ្ឋដែលចូលរួមសិក្ខាសាលាស្ទើរតែ ១០០% បានបោះឆ្នោតគាំទ្រតម្រូវការជាអាទិភាពទាំង៥ នៅក្នុងឃុំ ដែលស្នើឱ្យក្រុមប្រឹក្សាឃុំបច្ចុប្បន្នយកចិត្តទុកដាក់ដោះស្រាយ និង/ឬគណបក្សនយោបាយទទួលយកដើម្បីដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងកម្មវិធីនយោបាយរបស់ខ្លួនក្នុងការបោះឆ្នោតឃុំ-សង្កាត់ខាងមុខ។

តម្រូវការជាអាទិភាពទាំង៥ ក្នុង ឃុំជើងគួន ស្រុកសំរោង ខេត្តតាកែវ	
<b>១.ការសាងសង់សាលារៀន</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>សុំសាងសង់សាលារៀន១ខ្នង មាន ៦បន្ទប់ នៅសាលាបឋមសិក្សាជើងគួន ទំហំបណ្តោយ ៦ម៉ែត្រ គុណនឹងទទឹង ៤ម៉ែត្រ មានជញ្ជាំងឥដ្ឋដំបូលប្រក់ក្បឿង សូមចាប់ផ្តើមសាងសង់ពីឆ្នាំ២០១១ និង ឱ្យរួចរាល់ត្រឹមឆ្នាំ២០១២។</li> </ul>
<b>២.ការសាងសង់មណ្ឌលសុខភាព</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>សុំសាងសង់មណ្ឌលសុខភាពនៅក្បែរសាលាឃុំជើងគួន តាមស្តង់ដារឃុំនានា នៅក្នុងស្រុកសំរោង សូមចាប់ផ្តើមសាងសង់ពី ឆ្នាំ២០១២ តទៅ។</li> </ul>
<b>៣.-ការសាងសង់ស្ថានីយ៍បូមទឹក</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>សុំសាងសង់ស្ថានីយ៍បូមទឹក ០២កន្លែង គឺនៅភូមិត្រពាំងវិហារ និងភូមិតាខ្យង ដែលស្ថានីយ៍នីមួយៗ មានប្រវែងបណ្តោយ ២០០០ម៉ែត្រ គុណនឹងទទឹង ៥ម៉ែត្រ ជម្រៅ ២ម៉ែត្រ សូមចាប់ផ្តើមសាងសង់ពីឆ្នាំ២០១២ និងបញ្ចប់ត្រឹមឆ្នាំ២០១៣ ។</li> </ul>

ទស្សនៈវិស័យ ៖ ដើម្បីឱ្យការបោះឆ្នោតមានគុណភាព ដែលប្រកបដោយលទ្ធភាព ប្រជាជនមានផលប្រយោជន៍។  
Vision : A democratic society that democratization in particular democratic elections are promoted and qualified to bring benefits to people.

**៤. ការសាងសង់បង្គន់អនាម័យ**

- សុំសាងសង់បង្គន់អនាម័យនៅតាមភូមិឲ្យបានគ្រប់គ្រួសារដែលមិនទាន់មាននៅក្នុងឃុំជើងគួន សូមចាប់ផ្តើមអនុវត្តពីឆ្នាំ២០១២ និងឲ្យបានរួចរាល់ឆ្នាំ២០១៥។

**៥. ការជួសជុលផ្លូវ**

- សុំឲ្យជួសជុលផ្លូវចាស់៦ខ្សែ ពីសាលាឃុំជើងគួន ទៅភូមិតាខ្យ ភូមិជើងគួន ភូមិត្បាច ភូមិត្រពាំង វិហារស ភូមិអញ្ញាញ ភូមិត្រពាំងវែង សូមអនុវត្តឆ្នាំ២០១១នេះតទៅ។

មុនពេលបញ្ចប់សិក្ខាសាលាមានកម្មវិធីប្រគល់របាយការណ៍ពីតម្រូវការអាទិភាពដល់អ្នកដឹកនាំ គណបក្សនយោបាយប្រចាំឃុំ និងក្រុមប្រឹក្សាឃុំ។

លោក **ហៀង វណ្ណហាន** តំណាងគណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា និងជាប្រធានក្រុមប្រឹក្សាឃុំ បានមានប្រសាសន៍ថា «ខ្ញុំនឹងព្យាយាមយកតម្រូវការទាំងប្រាំនេះដាក់បញ្ចូលនៅក្នុងផែនការឃុំដើម្បីយកមកអភិវឌ្ឍន៍ អោយបានល្អប្រសើរទៅថ្ងៃមុខ»។

លោក **អាម អឿ** តំណាងគណបក្សសមរង្ស៊ី និងជាសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាឃុំ បានមានប្រសាសន៍ ថា«យើងទាំងអស់គ្នានឹងខិតខំស្តាប់រាល់តម្រូវការទាំងប្រាំចំនុចនេះនិងខិតខំប្រឹងប្រែងសហការណ៍ ជាមួយ អង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាល ដើម្បីយកមកអនុវត្តន៍ភូមិឃុំយើងឲ្យបានល្អ»។

លោក **ឌុច សុភាព** តំណាងគណបក្សសិទ្ធិមនុស្សប្រចាំឃុំ បានមានប្រសាសន៍ថា «ខ្ញុំឯកភាពគាំទ្រ ទាំងស្រុង និងតាមដានចូលរួមដើម្បីអនុវត្តន៍ឲ្យបាននូវតម្រូវការទាំងប្រាំចំនុចនេះ»។

សិក្ខាសាលានេះមានគោលបំណងឱ្យម្ចាស់ឆ្នោតនៅតំបន់ដាច់ស្រយាលទទួលបាន៖

១. ការយល់ដឹងអំពីសិទ្ធិតួនាទីនិងកាតព្វកិច្ចរបស់ម្ចាស់ឆ្នោតក្នុងការស្វែងយល់ពីតម្រូវការអាទិ ភាពក្នុងការអភិវឌ្ឍន៍នូវមូលដ្ឋាន។
២. ផ្តល់ឱកាសឱ្យម្ចាស់ឆ្នោតចូលរួមផែនការពិភាក្សាដើម្បីកំណត់តម្រូវការអាទិភាពក្នុងឃុំសង្កាត់របស់ ខ្លួន។
៣. តម្រូវការអាទិភាពក្នុងឃុំ សង្កាត់ ដាច់ស្រយាលនឹងត្រូវបានចងក្រងជារបាយការណ៍ដែលអាច ឱ្យសិក្ខាកាមងាយចងចាំដើម្បីចូលរួមតាមដានជម្រុញការអនុវត្តន៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាឃុំសង្កាត់ និង ការដាក់បញ្ចូលតម្រូវការក្នុង កម្មវិធីនយោបាយរបស់គណបក្សសម្រាប់ការបោះឆ្នោតឃុំសង្កាត់ឆ្នាំ ២០១២។

សិក្ខាសាលានេះក៏បានទទួលការឧបត្ថម្ភមូលនិធិពីសហភាពអឺរ៉ុប (EU), OXFAM NOVIB, NPA និង

<sup>1</sup>សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែមសូមទំនាក់ទំនង៖

១-លោក **ប្លង់ មឿត** (មន្ត្រីផ្នែកបណ្តាញនិងវេទិកា)

ទូរស័ព្ទលេខ ៖ ០១២ ៤៧១ ៣២៦

២-អ្នកស្រី **ហេង សុគន្ធា** (ជំនួយការផ្នែកបណ្តាញនិងវេទិកា)

ទូរស័ព្ទលេខ ៖ ០១៧ ៥៨៣ ៨៦៩

**បេសកកម្ម** ៖ បេសកកម្មរបស់ខុមហ្វ្រែល គឺជួយបង្កើតបរិយាកាសគួរជាទីពេញចិត្ត និងមានព័ត៌មានគ្រប់គ្រាន់ ទី១/ដើម្បីឱ្យមានដំណើរការបោះឆ្នោតដោយសេរី និងយុត្តិធម៌ តាមរយៈការបញ្ចុះបញ្ចូល តស៊ូមតិ ដើម្បីទទួលបាននូវក្របខ័ណ្ឌច្បាប់សមរម្យ, ការអប់រំដើម្បីផ្តល់ព័ត៌មានដល់អ្នកបោះឆ្នោត អំពីសិទ្ធិ និងសកម្មភាពចូលរួមសង្កេតការណ៍របស់ពួកគេ ដែលអាចរារាំងនូវភាពមិនប្រក្រតី ព្រមទាំងផ្តល់នូវរបាយការណ៍អង្កេតយ៉ាងទូលំទូលាយ និងឆាប់រហ័ស ដើម្បីអាចមានការវាយតម្លៃលើដំណើរការ បោះឆ្នោតមួយដែលមិនលំអៀង និងមិនប្រកាន់បក្សពួក ទី២/ ដើម្បីឱ្យមានអត្ថន័យនៃដំណាក់កាលក្រោយពេលបោះឆ្នោត តាមរយៈការអប់រំ និងវេទិកាសាធារណៈក្នុងគោលបំណងជំរុញលើកទឹកចិត្តប្រជាពលរដ្ឋឱ្យចូលរួមក្នុងកិច្ចការនយោបាយ និងការធ្វើសេចក្តីសម្រេចនានា ការតស៊ូមតិ/បញ្ចុះបញ្ចូលដើម្បីឱ្យមានការកែទម្រង់ ដំណើរការបោះឆ្នោតដែលបង្កើននូវគណនេយ្យភាព (ការទទួលខុសត្រូវ) របស់មន្ត្រីជាប់ឆ្នោត ព្រមទាំងផ្តល់នូវរបាយការណ៍អង្កេតយ៉ាងទូលំទូលាយ និងឆាប់រហ័ស ដើម្បីអាចឱ្យមានការវាយតម្លៃមួយដែលមិនលំអៀង និងប្រកាន់បក្សពួក ទៅលើការបំពេញកម្មវិធីនយោបាយ និងដំណើរការអនុវត្តន៍ការងាររបស់មន្ត្រីជាប់ឆ្នោត។

---

<sup>1</sup> No 047